

CHINA CREDIT CARD

# 中国信用卡

2017年第12期 总第259期 定价：25元 邮发代号：82-495

中国信用卡

二〇一七年第十二期 总第259期

中国金融电脑杂志社

## 2017支付市场热点探析

### 特别关注

“金融+科技”，以跨界合作实现共赢  
 网联问世 重塑支付市场格局  
 移动支付场景化竞争进入白热化阶段  
 2017信用卡创新亮点纷呈  
 开启信用卡行业的大数据时代

万方数据

ISSN 1009-2056



# 目录 Contents



## 2017

### 支付市场热点探析

P8 ~29

## 特别关注

### 专题

- 9** “金融 + 科技”，以跨界合作实现共赢 彭惠新
- 13** 网联问世 重塑支付市场格局 赵 申
- 17** 移动支付场景化竞争进入白热化阶段 彭惠新
- 20** 2017 信用卡创新亮点纷呈 谢香玲
- 23** 开启信用卡行业的大数据时代 季 成
- 27** 国际卡组织深耕跨境支付市场 谢香玲

### 观察

- 30** 关于互联网金融的几点思考 张 倩
- 33** 贯彻依法治国理念 加强对第三方支付的监管 王 超 赵 鹤

## 业务管理

- 37** 银行卡刷卡费率改革对信用卡行业的影响分析 朱新苗
- 41** 互联网场景下增强信用卡客户黏性研究 张 洁等
- 47** 商业银行汽车分期业务模式分析及建议 郑朝辉

## 支付创新

- 50** 从亚马逊免排队零售店谈“刷脸支付”的发展前景 郭 航
- 53** 中国支付业在希腊 马近朱

## 金融论坛

- 56** 首次代币发行叫停对区块链应用监管的启示 宋立志 梁钰敏
- 60** 美国《虚拟货币业务统一监管法》的主要内容及对我国的启示 林 羽

## 创新金融

- 63** 选择盛大车管家，选择更专业的服务

## 理财广场

64 工行网银，我的理财助手

崔素芳

## 乐享时光

旅游

68 爱沙尼亚年度之约：塔林漫步

陈伟杰

## 文化漫谈

摄影

72 浅谈旅行摄影的选题技巧

黎梅

收藏

74 魂牵梦萦单色釉

王家年

## 财经要闻

78 国务院金融稳定发展委员会成立 等

## 行业资讯

80 “2017 第六届中国支付清算论坛”在京召开 等

## 总目录

85 《中国信用卡》2017 年总目录



P73



P75

# CONTENTS

## Special Report

### Topic

- 9 “Finance+Technology”, achieve the win-win through cross-border cooperation
- 13 NUCC remodels the payment market pattern
- 17 The mobile payment is up into the fierce scenarios competition age
- 20 The fruitful results of credit card innovation have been achieved in 2017
- 23 Open the big-data era of the credit card industry
- 27 International card organizations have extended deeply in the cross-border payment market

### Observation

- 30 Some thoughts on internet finance
- 33 Carry out the principle of ruling the country according to law, and strengthen the supervision of the third party payment

## Business Management

- 37 Analysis of the influence of bank card fee rate reform on credit card industry
- 41 Research on enhancing customer retention of credit card under the Internet scene
- 47 Analysis and suggestion of commercial bank's car instalment business model

## Payment Innovation

- 50 Discussion on the development prospect of “ Face-scanning Pay” from Amazon Go
- 53 Chinese payment industry in Greece

## Finance Forum

- 56 The enlightenment of application supervision of block chain by the ICO stopping event
- 60 The main contents of the “Unified supervision of virtual currency business law” in America and its enlightenment to China

## Innovation Finance

- 63 Choose SUN CAR, choose the more professional service

## Fortune Plaza

- 64 ICBC's Internet Banking, my financial assistant

## Leisure Time

### Tourism

- 68 Estonia's annual covenant

## Culture Essay

### Photography

- 72 Discussion on the topic selection of travel photography

### Collection

- 74 Dreaming of a monochrome glaze

## Economic News

- 78 The Financial Stability and Development Council of the State Council was established, etc.

## Industry News

- 80 The 6th China Payment and Clearing Forum(2017) was held in Beijing, etc.

## Total Contents

- 85 Total Contents of *China Credit Card* in 2017